
 

VERSLAG KENNIS SESSIE HOE FINANCIER JE EMISSIELOOS MATERIEEL 

Vandaag (15 februari) heb ik (VVT) de sessie van de Duurzame Leverancier bijgewoond voor de CO2-

prestatieladder bijgewoond. Het betrof de kennissessie ten aanzien van het financieren van 

duurzaam materieel. Het was een nuttige sessie voor mensen (met affiniteit) voor en aan de 

Opdrachtgevers- en Opdrachtnemers zijde. 

Samengevat het volgende: 

 Er is een algemene subsidie beschikbaar bij de Stichting Emissieloos Bouwen (SEB) voor de 

aanschaf voor nieuw materiaal of materieel dat wordt “geretrofit”, i.e. het ombouwen van 

bestaand materieel tot emissieloos. Deze subsidie komt begin maart vrij en binnen 24 uur 

zijn er al zoveel aanvragen binnen dat het budget is overschreden en daarna geloot wordt 

wie waarvan gebruik mag maken; 

 Voor de subsidie SEB (SSEB) waren dat vorig jaar 243 aanvragen.195 keer voor Aanschaf en 

52 keer voor Retrofit. Gemiddeld bedrag per aanvraag €106.294. Meest gesubsideerd zijn de 

mobiel graafmachine, shovel, laadschop wiellader op banden of rups en de 

rupsgraafmachine. Conclusie van de deelnemer is dat het hierbij gaat om overwegend 

“lichter” materieel. 

 De machines kunnen worden geleased. Dit is mogelijk voor zowel nieuw als geretrofit 

materieel. Vanuit ABN-AMRO werd er een mooi plaatje bij geleverd: 

 

Er zijn leasemaatschappijen die een “pool “ op voorraad hebben, hier heb ik naar gevraagd of 

dit zo was bij ABN-AMRO, maar zij verzorgen uitsluitend de financiële leaseconstructie 

hiervan. Wel werd ik gewezen op het platform emission zero. Hierop worden emissieloze 

machines aangeboden die tijdelijk niet nodig zijn. 

https://www.emission-0.nl/ 

 Voor het financieren krijgt het bedrijfsleven een groene korting. Hierbij krijgt het MKB een 

iets hogere rentekorting dan de grote bedrijven. Bij bedragen boven de M€1 wordt dit nog 

meer. 

  



 Vanuit Strukton Rail werd verteld over hun aanvraag omtrent de SEB-subsidie. Zij hadden 

ervaring mee van het ombouwen van een oude locomotie tot “Tesla”-trein. Handig bij 

onderhoud van het spoor als de stroom van de bovenleiding is. Vergeleken met een 

grindonderstopper is dit een lichte materieel dat nu emissieloos is. 

 Interessant om te weten: er mag niet zomaar stroom van het bovenleidingsmast worden 

gebruikt om emissieloos te bouwen. Over een jaar loopt een convenant af en dan gaat 

opnieuw ter sprake komen of er gebruik kan worden gemaakt van de bovenleiding. 

 

 In het tweede deel was er een interessante discussie. De aanschaf of retrofit kost veel geld. 

Niemand kon / wilde me vertellen hoeveel het extra kost. Een factor 2 tot 3 werd genoemd, 

maar vanuit ABN is de verwachting dat dit minder gelet op de total cost of ownerschip. 

Nederland wordt door velen als koploper gezien op emissieloos bouwen en de 

machinebouwers zien NL als kleine afzetmarkt. Prijstechnisch kan het handiger zijn als er EU-

breed hier afspraken over zouden worden gemaakt. Het MKB wil wel emissieloos gaan, maar 

ziet op tegen de hoge kosten en de onzekerheid van de blijvende inzet alsmede de praktische 

kant (opladen / verwisselen batterij) en te vaak dat zelfs met EMVI de prijs doorslaggevend 

is.. Vanuit projecten voor RWS heb ik aangegeven dat er juist emissieloos materieel nodig is 

gelet op de Natura2000 gebieden, met de zorg of er wel voldoende beschikbaar is. Vanuit 

ABN werd er aan toegevoegd dat zij juist nu tijdens het Tennistoernooi in R’dam de 

financiering van specifieke equipment hebben geregeld waarbij de betreffende partij had 

aangegeven dat als je de equipment niet hebt ook de vraag niet kunt creëren. 

 

Conclusie: 

Om een kip-ei situatie te voorkomen, dient er vanuit alle geledingen hier aandacht te worden 

geschonken om hier emissieloos bouwen tot een goede en rendabele optie van te maken. 

  


